

28/06/24 03



# YAKUTSK 2024

## 8th Children of Asia Games

ONE CONTINENT - ONE TEAM

**ОЛИМПИЙСКИЕ  
НАДЕЖДЫ 3 стр.**

**OLYMPIC HOPES 3 p.**

**ГРАЦИОЗНЫЙ  
СТАРТ 9 стр.**

**GRACEFUL START 9 p.**



**Gankhuyag Enkhjin (MGL)**  
Gold medal (Sambo, 59 kg)



T.ME/CHILDRENSOFASIA



@CHILDRENSOFASIA

Фото А. Голованов / A. Golovanov

Дорогие друзья, от имени многотысячного коллектива якутской алмазной компании «АЛРОСА» и от себя лично хочу поприветствовать вас на земле Олонхо и поздравить вас с долгожданным началом VIII Международных спортивных игр «Дети Азии»! Мы очень рады, что спустя восемь лет этот прекрасный праздник спорта, дружбы и юности возвращается на свою историческую родину в Якутию. И для нас огромная честь быть генеральным партнером Игр «Дети Азии». Я желаю участникам соревнований блистательных побед, а всем зрителям ярких эмоций и впечатлений. Пусть в эти дни под солнцем Якутии засияют новые спортивные имена — так же ярко, как известные всему миру якутские бриллианты!

Dear friends, on behalf of the thousands of employees of the Yakut diamond company ALROSA and on my own behalf, I want to welcome you to the land of Olonkho and congratulate you on the long-awaited start of the 8th Children of Asia International Sports Games! We are very glad that eight years later this wonderful celebration of sports, friendship and youth returns to its historical homeland in Yakutia. It is a great honor for us to be the general partner of the Children of Asia Games. I wish the participants of the competition brilliant victories, and all the spectators bright emotions and impressions. May new sports names shine under the sun of Yakutia these days, as brightly as the world-famous Yakut diamonds!



**Павел МАРИНЫЧЕВ**  
 ПРЕЗИДЕНТ АК «АЛРОСА»

**Pavel MARINYCHEV**  
 PRESIDENT OF ALROSA COMPANY



**Павел ПИНИГИН**  
 НАРОДНЫЙ ДЕПУТАТ РЕСПУБЛИКИ САХА (ЯКУТИЯ),  
 ОЛИМПИЙСКИЙ ЧЕМПИОН,  
 ТРЕХКРАТНЫЙ ЧЕМПИОН МИРА,  
 ЧЕМПИОН ЕВРОПЫ

**Pavel PINIGIN**  
 LOCAL MP OF THE REPUBLIC OF SAKHA (YAKUTIA),  
 OLYMPIC CHAMPION, THREE-TIME  
 WORLD CHAMPION, EUROPEAN CHAMPION

Сегодня Игры проводятся на высоком уровне, являясь не только спортивным мероприятием, но и важным фактором развития региона и страны в целом. Благодаря Играм также стимулируется обновление спортивных объектов. Наше население наблюдает за Играми, болеет за наших ребят, что вдохновляет детей, зажигает в них огонь спортивных амбиций, которое позволяет нам вырастить здоровую, сильную нацию. В здоровом теле – здоровый дух, именно это – наша общая, всенародная победа!

Today, the Games are held at a high level, being not only a sport event, but also an important factor in the development of the region and the country as a whole. Thanks to the Games, the renovation of sports facilities is also stimulated. Our population watches the Games, cheers for our children. It inspires children, ignites the fire of sporting ambitions in them, which allows us to grow a healthy, strong nation. In a healthy body there is a healthy mind, this is our common, nationwide victory!





# ОЛИМПИЙСКИЕ НАДЕЖДЫ

27 июня в Якутске в рамках Игр «Дети Азии» начал работу VI Международный форум юных олимпийцев, который ежегодно проводит Олимпийский комитет России при содействии Российского антидопингового агентства РУСАДА. В этом году форум впервые проходит в выездном формате с рекордным представительством участников – 24 страны! Это важный фактор развития международного гуманитарного сотрудничества, дружбы и добрососедских связей между народами.

С раннего утра в средней общеобразовательной школе №39 им. Н.И. Шарина открылись площадки Инновационного центра ОКР, РУСАДА и Федерации тяжелой атлетики России (ФТАР). Все желающие могли с помощью комплексного тестирования проверить свою физическую форму, поучаствовать в викторине на знание антидопинговых правил «Играй честно» и на несколько минут почувствовать себя профессиональным штангистом, выполнив несколько упражнений с облегченным снарядом под наблюдением представителей ФТАР. В итоге у каждой площадки собрались внушительные группы ребят, с искренним интересом слушавших разъяснения экспертов и желающих проверить собственные навыки.

Затем настало время официальной части мероприятия. К юным спортсменам обратились президент Олимпийского комитета России Станислав Поздняков, председатель Правительства Якутии Кирилл Бычков, спецпредставитель МИД России по международному спортивно-му сотрудничеству Михаил Хорев



и президент НОК Республики Беларусь Виктор Лукашенко.

В рамках мероприятия состоялось традиционное общение юных спортсменов с выдающимися олимпийцами, в числе которых были и выпускники Игр «Дети Азии». Своим опытом поделились четырехкратный Олимпийский чемпион, президент ОКР Станислав Поздняков; серебряный и бронзовый призер Олимпийских игр по художественной гимнастике, Генеральный секретарь НОК Беларуси Ксения Санкович; олимпийский чемпион по греко-римской борьбе, президент Федерации спортивной борьбы России Михаил Мамияшвили; двукратная олимпийская чемпионка по биатлону Анна Богалий; олимпийский чемпион по фехтованию Алексей Фросин; серебряный призер Олимпийских игр по вольной борьбе Валерия Коблова; выпускник Игр «Дети Азии», серебряный призер Игр Олимпиады по стрельбе из лука Туяна Дашидоржиева и другие известные спортсмены.

## OLYMPIC HOPES

On June 27, the VI Young Olympians International Forum, which is annually held by the Russian Olympic Committee with the assistance of the Russian Anti-Doping Agency (RUSADA), began its work in Yakutsk as part of the Children of Asia Games. This year, for the first time, the forum is being held with a record representation of participants – 24 countries! This is an important factor in the development of international humanitarian cooperation, friendship and good-neighborly relations between peoples.

In the early morning, the sites of the ROC Innovation Center, RUSADA and the Russian Weightlifting Federation opened at Sharin School No. 39. Everyone could use comprehensive testing to check their fitness, take part in a quiz on knowledge of anti-doping rules «Play Fair» and feel like a professional weightlifter for a few minutes, having performed several exercises with a lightweight projectile under the supervision

of representatives of the Russian Weightlifting Federation. As a result, impressive groups of children gathered at each site, who listened with sincere interest to the explanations of experts and tested their own skills.

Then it was time for the official part of the event. The young athletes were addressed by Stanislav Pozdnyakov, President of the Russian Olympic Committee, Kirill Bychkov, Chairman of the Government of the Sakha Republic (Yakutia), Mikhail Khorev, Special Representative of the Russian Foreign Ministry for International Sports Cooperation, and Viktor Lukashenko, President of the National Olympic Committee of the Republic of Belarus.

Within the framework of the event, the traditional communication of young athletes with outstanding Olympians took place, including alumni of the Children of Asia Games. Four-time Olympic champion, President of the ROC Stanislav Pozdnyakov, silver and bronze medalist of the Olympic Games in rhythmic gymnastics, General Secretary of the NOC of Belarus Ksenia Sankovich, Olympic champion in Greco-Roman wrestling, president of the Russian Wrestling Federation Mikhail Mamiashvili, two-time Olympic biathlon champion Anna Bogaliy, Olympic fencing champion Alexey Frosin, Olympic silver medalist in freestyle wrestling Valeria Koblova, graduate of the Children of Asia Games, Olympic archery silver medalist Tuyana Dashidorzhieva.



# В САМБО РУЛЯТ УФО И ДФО



На второй день в самбо разыгрывалось шесть комплектов медалей, по два золота добыли представители ДФО и УФО, по чемпиону имеют Сибирь и Узбекистан.

В весе 44 кг Алина Башарова из города Кунашак Челябинской области (Уральский федеральный округ) в финале со счётом 2:1 выиграла у Мехринисо Нуррадиновой из Узбекистана. Тренирует Алину отец — мастер спорта СССР по самбо Вадим Башаров. У него свой бизнес и своя частная школа единоборств, где он бесплатно обучает детей и юношество. Алина — младшая из трёх дочерей Башарова. Все занимались плаванием, но самбо увлеклась именно младшенькая. Вот такие челябинские татары Башаровы.

В категории 49 кг в финальной схватке Савелий Семеняченко из Амурской области (ДФО) сначала провел два приёма по баллу против Ансара Рысбекова из Кыргызстана, затем поймал за руку и сделал болевой — соперник застучал по его руке. Савелий занимается самбо уже девятый год, и у него лучший тренер в мире. У спортсмена есть мечта — пройти отбор на чемпионат мира по самбо в составе сборной России.

В весе 54 кг Анна Галай из Нижневартовска (ХМАО) победила в финале чисто тактически, заставив нахватать предупредж-

дений Алину Коровину из Сибирского округа. До Игр «Дети Азии» Анна под началом тренера Анатолия Калачей выиграла первенство Уральского округа, чтобы отобраться в сборную УФО. Галай выступает в соревнованиях и по дзюдо, но самбо больше нравится — можно брать и за ноги. А в японском единоборстве она не любит душающие приёмы.

В категории 58 кг Даниил Чабан из Хабаровска выиграл в финале у Даниела Шаршенова из Кыргызстана. Партер — конёк Чабана, там он и вьет соперников. Тренер Егор Селезнёв, у которого Даниил занимается девять лет, не смог приехать в Якутск, но морально он со своим подопечным.

В финале веса 65 кг сибирячка Варвара Малова была сильнее Анудари Энхтайван из Монголии, а в категории до 79 кг Шохгахон Голибов из Узбекистана победил монгола Энхзорига Энхнайрамдала.

У первой сборной Якутии в этот день на счету две бронзовые медали. В весе 65 кг Сахаааа Корякина в схватке за третье место победила Зиеду Шомуродову из Узбекистана. Причём уступала за 10 секунд до конца, но сумела провести решающий бросок практически с сиреной. В категории 54 кг Дарья Шарапова в бронзовом финале выиграла у Мелдир Сапар из Казахстана.

## URAL FEDERAL AND FAR EASTERN FEDERAL DISTRICTS RULE IN SAMBO

On the second day of the Games, six sets of medals were played out in sambo. Two gold medals were won by representatives of the Far Eastern Federal District and Ural Federal District. Siberia and Uzbekistan each have a champion.

In the 44 kg weight class, Alina Basharova from Kunashak, Chelyabinsk region (Ural Federal District), won in the final with a score of 2:1 against Mehriniso Nuraddinova from Uzbekistan. Alina is coached by her father, Vadim Basharov, Master

of Sports of the USSR in sambo. He has his own business and his own private martial arts school, where he teaches children and youth for free. Alina is the youngest of Basharov's three daughters. Three of them were engaged in swimming, but it was the youngest who became interested in sambo.

In the 49 kg category, in the final fight, Savely Semenyachenko from the Amur Region (Far Eastern Federal District) first held two points against Ansar Rysbekov from Kyrgyzstan. Savely has been practicing sambo for the ninth year. He has the best coach in the world. His dream is to become qualified for

the World Sambo Championship as part of the Russian national team.

In the weight of 54 kg, Anna Galai from Nizhnevartovsk won the final fight against Alina Korovina from the Siberian District. Before the Children of Asia Games, Anna won the Ural District championship to qualify for the Ural Federal District national team. Galai also competes in judo, but she prefers sambo more.

In the 58 kg category, Daniil Chaban from Khabarovsk won in the final against Daniel Sharshenov from Kyrgyzstan. He has been coached by Egor Seleznev for 9 years. Unfortunately, Seleznev couldn't come to Yakutsk, but he

supports from a distance.

In the 65 kg final, Varvara Malova was stronger than Anudari Enkhтайван from Mongolia. Moreover, Shohjahon Golibov from Uzbekistan defeated Mongol Enhzorig Enkhнайрамдал in the 79 kg category.

The first national team of Yakutia has two bronze medals on this day. In the weight of 65 kg, Sakhaaya Koryakina defeated Zieda Shomurodova from Uzbekistan in the fight for the third place. In the 54 kg category, Daria Sharapova won the bronze final against Moldir Sapar from Kazakhstan.



# «ЛУЧШАЯ ИГРА С МЯЧОМ»



## “BEST BALL GAME”

### BASKETBALL PLAYERS PLAYED THE FIRST GAMES AT KOMSOMOLKA

Yesterday, a 3x3 basketball tournament started at Komsomolskaya Square in Yakutsk. 16 teams are participating in the competition: 9 boys and 7 girls. The 3x3 basketball competitions of the Children of Asia Games will be held from June 27 to July 2 every day from 10:00.

At the opening ceremony, the president of the Basketball Federation of Republic of Sakha (Yakutia) Sergey Petrov greeted participants: “We are pleased to welcome our guests and athletes from all over the world on Yakut land. We hope that on the basketball court you will demonstrate all your skills and give the viewers exciting and dynamic games.”

3x3 basketball is a compact and fast version of traditional basketball. The game is played on half of the standard court, with teams of three players. Each team is given 12 seconds to attack, and the game lasts 10 minutes or until one of the teams scores 21 points.

The first to take the court were women's teams from Uzbekistan and the Far Eastern Federal District (FEFD). The

guests from Uzbekistan won. “The girls were set to win from the very beginning. The game was not easy, the competitors showed excellent preparation, but we are glad that everything turned out in our favor,” commented the coach of the Uzbek team, Rustam Dadakhonov.

### Results of the first day of games among girls:

Uzbekistan 15:7 FEFD

Belarus 13:10 UFD

SFD 10:11 Sakha-1

FEFD 7:15 Kazakhstan

Uzbekistan 8:11 Sakha-1

Belarus 9:8 SFD

After a short break, the boys' teams appeared on the court. The host team of the tournament, Sakha-1, in a tense struggle, defeated Kazakhstan, deciding the outcome of the game in the last seconds.

### Results of the first day of games among boys:

Kazakhstan 19:20 Sakha-1

SFD 10:6 FEFD

Kyrgyzstan 10:19 Belarus

Uzbekistan 10:9 UFD

Sakha-1 11:21 Thailand

Kazakhstan 10:12 SFD

UFD 21:7 Kyrgyzstan

Uzbekistan 8:14 Belarus

Вчера на Комсомольской площади в Якутске стартовал турнир по баскетболу 3x3. В соревнованиях принимают участие 16 команд: 9 среди юношей и 7 среди девушек. Соревнования по баскетболу 3x3 Игр «Дети Азии» будут проходить с 27 июня по 2 июля каждый день с 10:00 часов.

На церемонии открытия президент Федерации баскетбола Республики Саха (Якутия) Сергей Петров поприветствовал собравшихся: «Мы рады приветствовать наших гостей и спортсменов со всего мира на якутской земле. Надеемся, что на баскетбольном корте вы продемонстрируете все свои навыки и подарите зрителям захватывающие и динамичные игры».

Баскетбол 3x3 — это компактная и быстрая версия традиционного баскетбола. Игра проводится на половине стандартной площадки, с командами по три игрока. Каждой команде дается 12 секунд на атаку, а игра длится 10 минут или до достижения одной из команд 21 очка.

Первыми на площадку вышли женские команды из Узбекистана и Дальневосточного федерального округа (ДФО). Победу одержали гости из Узбекистана. «Девочки были настроены на победу с самого начала. Игра была нелегкой, соперницы показали отличную подготовку, но мы рады, что все сложилось в нашу пользу», — прокомментировал тренер узбекской команды Рустам Дадахонов.

### Результаты первого дня игр среди девушек:

Узбекистан	15:7	ДФО
Беларусь	13:10	УФО
СФО	10:11	Саха-1
ДФО	7:15	Казахстан
Узбекистан	8:11	Саха-1
Беларусь	9:8	СФО

После небольшой паузы на площадке появились юношеские команды. Команда хозяев турнира, Саха-1, в напряженной борьбе одержала победу над Казахстаном, решив исход игры на последних секундах.

### Результаты первого дня игр среди юношей:

Казахстан	19:20	Саха-1
СФО	10:6	ДФО
Кыргызстан	10:19	Беларусь
Узбекистан	10:9	УФО
Саха-1	11:21	Таиланд
Казахстан	10:12	СФО
УФО	21:7	Кыргызстан
Узбекистан	8:14	Беларусь



# ЛАОС СНОВА НА ИГРАХ

Лаос – страна в Юго-Восточной Азии, известная всему миру своими непроходимыми тропическими лесами, каскадными водопадами, живописными горами и уникальной фауной. Сборная команда Лаоса начала участвовать в Играх «Дети Азии» сравнительно недавно – в 2008 году

на четвертых Играх в Якутске. Тогда Лаос представляли два атлета, соревновавшиеся в дзюдо, но медалей они не завоевали. На последующих Играх страна снова выставила команду из двух спортсменов в той же дисциплине, но, как и в первый раз, им не удалось пополнить медальную

копилку. После этих соревнований делегация из Лаоса не участвовала в Играх «Дети Азии» вплоть до этого года. Спустя двенадцать лет организаторы вновь приветствуют юных атлетов из Лаоса. В этом году сборная состоит из двух спортсменов, но на этот раз они будут соревно-

ваться не в единоборствах, а в настольном теннисе. Фонгсаванг Сингмэни и Филавонг Фиммэхэй, под руководством тренера Тифэконе Сутаммавонх, надеются впервые в истории своей страны завоевать медали Игр «Дети Азии».



## LAOS BACK TO THE GAMES

Laos is a country in Southeast Asia, known to the world for its impassable tropical forests, cascading waterfalls, picturesque mountains, and unique fauna. The national team of Laos began to participate in the Children of Asia Games relatively recently - in 2008 at the fourth Games in Yakutsk. Then Laos was represented by two athletes who competed in judo, but they did not win any medals. At the following Games, the country again brought a team of two athletes in the same sports, but, as

in the first time, they failed. After these competitions, the delegation from Laos did not participate in the Children of Asia Games until this year. Twelve years later, the organizers once again welcome young athletes from Laos. This year the team consists of two athletes. This time they will compete in table tennis. Phongsavanh Sengmany and Philavong Phimmahaxay, under the guidance of coach Thiphakone Southtammavong, hope to win the Children of Asia Games medals for the first time in the history of their country.





# В ЯКУТИИ СОРЕВНОВАНИЯ ВСЕГДА НА ВЫСШЕМ УРОВНЕ

## АЛЕКСАНДР БОГОМОЕВ ПРОВЕЛ МАСТЕР-КЛАСС



На фото  
Александр Богомоев,  
Василий Уйгуров, Сакши Малик,  
Уйсен Кривошапки

В детско-юношеской спортивной школе №3 Якутска выпускники Игр разных лет провели мастер-класс по борьбе. В нем участвовали 70 юных борцов республики, тренеры Якутии и сборной Казахстана.

Александр Богомоев — участник III Игр «Дети Азии», чемпион Европейских игр 2015 г., чемпион Европы 2020 г., трехкратный победитель Гран-при «Иван Ярыгин» провел для ребят мастер-класс. После общей разминки дети разобрали приемы борьбы.

У вас всегда соревнования проходят на высоком уровне, неважно, «Дети Азии» это или другие чемпионаты. Здесь я отбирался на трех чемпионатах и много раз был в Якутии — организация всегда была на высшем уровне», — отметил Богомоев

Сакши Малик — чемпионка IV Игр «Дети Азии», бронзовый призер Олимпийских игр в Рио-де-Жанейро, серебряная и бронзовая медалистка Игр Содружества и Чемпионата Азии рассказала о своей истории успеха и ответила на вопросы юных борцов.

«У меня всего примерно 50-60 медалей, но самой запоминающейся стала медаль Игр «Дети Азии». После я уже не считала их. Женщин в борьбе мало, но после моей победы на Олимпиаде матери чаще начали отдавать дочерей в секцию борьбы. Спасибо организационному комитету Игр! Желаю всем участникам удачи и побед!» — поделилась своими впечатлениями звезда женской борьбы Индии Сакши Малик.



«Для детей в первую очередь мотивацией является то, что в республике уже есть олимпийские чемпионы, с которыми они берут пример.

### “IN YAKUTIA, COMPETITIONS ALWAYS AT THE HIGHEST LEVEL” ALEXANDER BOGOMOEV HAS HELD A MASTER CLASS

In the Yakutsk Children and Youth Sports School No. 3, alumni of the Games of different years held a master class in freestyle wrestling. It was attended by 70 young wrestlers of the republic, coaches of Yakutia and the national team of Kazakhstan.

Alexander Bogomoev is a participant in the III Children of Asia Games, champion of the European Games 2015, European champion 2020, three-time winner of the Ivan Yarygin Grand Prix. He has taught the children a master class. After a warm-up, the children have learnt wrestling techniques.

Bogomoev said that firstly young athletes should follow discipline, listen to the coach and, of course, set big goals and go for them. «For children, first of all, the motivation is the fact that there are already Olympic champions in our republic. They start to think that if they can do it, so can I», he continued.

Sakshi Malik is the champion of the IV Children of Asia Games, bronze medalist of the Olympic Games in Rio de Janeiro, silver and bronze medalist of the Commonwealth Games and the Asian Championship. She told about her success story and answered questions from young wrestlers.

“I have about 50-60 medals in total, but the most memorable was the Children of Asia Games medal. After that, I didn't count them anymore. There are few women in wrestling, but after my victory at the Olympics, mothers began to send their daughters to the wrestling section more often. I express my gratitude to the Children of Asia International Sports Games Organizing Committee and I wish all participants good luck and victories!”, shared her impressions Sakshi Malik, the star of Indian women's wrestling.

Главные партнеры



# ЮНАЯ СЕДЕР РАНДА – КОРОЛЕВА НАШИХ СЕРДЕЦ ШАХМАТИСТЫ ПРОДОЛЖАЮТ СОРЕВНОВАНИЯ



В КФЕНе стоит напряженная тишина. Даже кажется, что слышно, как думают шахматисты. Надо выключить телефоны, не разговаривать, не фотографировать, можно только смотреть. Уже второй день здесь идет личный чемпионат Игр.

Среди 19 юношей на победу претендуют мастера ФИДЕ Даниэль Сапеннов из Казахстана (личный рейтинг 2339), Алан Петухов (Казахстан, 2181), Леонид Левченко (Санкт-Петербург, 2129), Седер Мохаммед из Палестины (2077), Эмир Шершенбеков (Казахстан, 2042) и якутянин Альберт Постников. У него недавно рейтинг был 2110, сейчас 2036. В первый день Игр 26 июня ему исполнилось 16 лет (в Играх участвуют родившиеся 2008 года, хоть 1 января).

Альберт начал заниматься шахматами у Афанасия Павло-

ва в Шахматно-шашечном центре в Якутске с 6 лет. И ему по силам стать международным мастером. Сейчас он кандидат ФИДЕ и учится в школе №14 города Якутска. В первом туре он переиграл Авада Ахмада из Палестины (рейтинг 1971). Во втором туре палестинца обыграл и второй якутянин Артур Васильев (1934).

Среди юношей есть представители также Кыргызстана, Узбекистана, Монголии, Бахрейна, России – Москва, ДФО, УрФО, СФО и Якутии. Среди 15 девушек те же страны и федеральные округа, кроме Бахрейна. Самая младшая в шахматном турнире – очаровательная 10-летняя палестинка Седер Ранда (2014 года рождения) с рейтингом 1710, что для её возраста весьма прилично.

У девушек на победу претендуют москвичка Диана Хафизова (2119), казашка Алтынбек Аиари (1928). Участвуют от Якутии столичные шахматистки Виктория Степанова (1669), Валерия Слепцова (1669) и Анастасия Каплич (1456) из Мохсоголлоха.

Турнир проходит по швейцарской системе в 9 туров. Последний тур пройдет 4 июля. Будем болеть за маленькую Седер из Палестины – пусть ей улыбнется Удача!



## SEDER RANDA - QUEEN OF OUR HEARTS

### CHESS PLAYERS CONTINUE COMPETITIONS

There is tense silence in the NEFU Natural Sciences Building. The second day of the individual championship of the Games is already going on here.

Among the 19 boys, FIDE masters Daniyal Sapenov from Kazakhstan (personal rating 2339), Alan Petukhov (Kazakhstan, 2181), Leonid Levchenko (St. Petersburg, 2129), Seder Mohammed (Palestine, 2077), Emir Sherzhenbekov (Kazakhstan, 2042) and Albert Postnikov (Yakutia, 2036) are claiming the victory.

Albert Postnikov was coached by Afanasy Pavlov at the Chess and Checkers Center in Yakutsk at the age of 6. He is capable of becoming an international master. Now he is a FIDE candidate. In the first round, he outplayed Awad Ahmed from Palestine (rating 1971). In the second

round, the Palestinian was also defeated by the second Yakutian, Arthur Vasilyev (1934).

Among the boys, there are also representatives of Kyrgyzstan, Uzbekistan, Mongolia, Bahrain, Russia - Moscow, FEFD, UrFD, SFD and Yakutia. Among the 15 girls, the same countries and federal districts, except for Bahrain. The youngest in the chess tournament is the charming 10-year-old Palestinian Seder Randa (born in 2014) with a rating of 1710, which is quite decent for her age.

Possible winners are Diana Khafizova (Moscow, 2119), Altynbek Aiaru (Kazakhstan, 1928). Participating from Yakutia are Victoria Stepanova (1669), Valeria Sleptsova (1669) and Anastasia Kaplich (1456).

The tournament is held according to the Swiss system in 9 rounds. The last game will take place on July 4. Let's root for little Seder from Palestine!



Генеральные партнеры



# ГРАЦИОЗНЫЙ СТАРТ

В Якутске начались соревнования по художественной гимнастике в рамках Игр «Дети Азии». Турнир проходит с 27 по 29 июня в спортивном комплексе «Дохсун».

На арену вышли более 80 юных гимнасток из разных стран, готовых показать свое мастерство и грацию. В командных соревнованиях участвуют 5 зарубежных сборных и 5 команд из российских регионов. В индивидуальных выступлениях заявлены 29 спортсменок.

Первый день соревнований впечатлил зрителей сложностью элементов и красотой исполнения. Хотя российские команды традиционно сильны, наивысший балл в командном зачете получили спортсменки из Беларуси. Команда Сибирского федерального округа заняла второе место, отстав на один балл, а замкнула тройку лучших команда хозяев Игр.

## Индивидуальный зачет (обруч и мяч)

София Илтерьякова (Москва)	65.700 баллов
Кира Яблочникова (ДФО)	63.600 баллов
Ульяна Янус (СФО)	63.300 баллов

## GRACEFUL START

Rhythmic gymnastics competitions have started as part of the Children of Asia Games in Yakutsk. The tournament will take place from June 27 to June 29 at the Dokhsun Sports Complex.

More than 80 young gymnasts from different countries are ready to compete. In the team competitions there are 5 foreign teams and 5 teams from Russian regions. 29 athletes are announced for individual performances.

The first day of the competition impressed the viewers with the complexity of the elements and the beauty of performances. The highest score in the team standings was received by athletes from Belarus. The team of the Siberian Federal District took second place.

## Individual standings (hoop and ball)

Sofia Ilteryakova (Moscow) - 65.700 points  
Kira Yablochnikova (FEFD) - 63.600 points  
Uliana Ianus (SFD) - 63.300 points



# КТО ЗАДАЕТ ТОН В НАСТОЛЬНОМ ТЕННИСЕ



Юные мастера настольного тенниса вслед за соревнованиями смешанного парного разряда во второй день вступили в борьбу за личное первенство – в одиночном разряде. Победа в этой категории всегда считается более престижной у теннисистов.

Соревнования по

настольному теннису проходят в спорткомплексе «Сулус» с 26 по 30 июня. В них участвуют спортсмены из Палестины, Азербайджана, Сирии, Казахстана, Кыргызстана, Беларуси, Лаоса, Китая и трех округов России.

26 юношей и 22 девушек распределившись по подгруппам, выясняли отношения, кто же выйдет в раунд плей-офф. При этом из каждой группы выходили по два спортсмена с

наилучшими показателями. По мнению специалистов, лучшую игру на данном этапе у юношей показывают теннисисты из команд Уральского федерального округа и города Москвы.

Интересно, что китайские спортсменки, которых многие остерегались, выступили не столь ярко, но все же Ванг Шишу (Wang Shishu) и Ли Канпинг (Li Kanping) сумели выйти из группы со второго места. Возможно, ки-

таянки раскроются в решающих играх за медали...

У юношей выделяются четыре явных лидера на фоне остальных участников, и среди них якутянин Изот Кривошапкин, представляющий команду Москвы. Он и его товарищ по команде Павел Романовский, а также Игорь Гордин и Андрей Варзаков из Екатеринбурга, наверняка, разыграют между собой золото в одиночном разряде.



## WHO SETS THE TONE IN TABLE TENNIS

Following the mixed doubles events, the young masters of table tennis entered the fight for the individual championship in singles on the second day. Winning in this category is always prestigious. Table tennis competitions are held at the Sulus Fitness and Health Complex from June 26 to June 30. Athletes from Palestine, Azerbaijan, Syria, Kazakhstan, Kyrgyzstan, Belarus, Laos, China and three districts of Russia participate in them.

26 boys and 22 girls were divided into subgroups, figuring out who would enter the playoff round. At the same time, two athletes with the best performance came

out of each group. According to experts, boys from the teams of the Ural Federal District and Moscow show the best game at this stage.

Interestingly, the Chinese athletes, whom many were wary of, did not perform so brightly, but still Wang Shishu and Li Kanping managed to get out of the group from the second place. Perhaps the Chinese girls will become stronger in games for medals...

The boys have four clear leaders who are Yakut Izot Krivoshapkin, representing the Moscow team. He and his teammate Pavel Romanovsky, as well as Igor Gordin and Andrey Varzakov from Yekaterinburg, will probably compete for gold in singles among themselves.



# ЯКУТИЯ И УРАЛ – ЛИДЕРЫ

Второй день мини-футбольного турнира на Играх «Дети Азии» не преподнес больших сюрпризов. Фавориты соревнований сборные команды Уральского федерального округа и Республика Саха (Якутия) вполне ожидаемо выиграли свои вторые матчи кряду.

Уральцы со счетом 6:0 обыграли команду Дальнего Востока. А сборная Якутии забила целых 16 безответных мячей в ворота сборной Сибирского федерального округа. По три мяча на свой бомбардирский счет записали Глеб Зырянов и Владислав Рогов, дублями также отметились сразу четверо футболистов – Бабур Бейше-

нов, Константин Разин, Даниил Номоконов и Грач Гаспарян.

В третьем матче игрового дня на площадке встречались команды Кыргызстана и Узбекистана. Принципиальная встреча двух территориальных соседей из средней Азии завершилась трудовой победой кыргызских футболистов – 3:2. Героем противостояния стал Адакхан Абдымамытов, забивший два победных гола.

Позади уже два дня футбольного турнира, но седьмая команда – сборная Палестины еще не выходила на площадку. По расписанию палестинцы должны были сыграть в первый день, но они попросили



перенести свой матч на более поздний срок, по причине долгого перелета. Поэтому, говорить только о двух явных

фаворитах турнира (Якутии и Урала), рано. Мы еще не видели в деле Палестину... Так что они пока в роли темной лошадки.



## FUTSAL. YAKUTIA AND URAL - LEADERS

The second day of the mini-football tournament at the Children of Asia Games did not bring big surprises. The favorites of the competition, the teams of the Ural Federal District and the Republic of Sakha (Yakutia), quite expectedly won their second matches in a row.

The Ural team defeated the Far East team with a score of 6:0. The Yakutian team scored a whole 16 unanswered goals in the gate of the Siberian Federal District team. Gleb Zyryanov and Vladislav Rogov recorded three goals each on their scoring account, and four football players also marked themselves with doubles - Babur Beishenov, Konstantin Razin, Daniil Nomokonov, and Grach Gasparian.

In the third match of the game day, the teams of Kyrgyzstan and Uzbekistan met on the field. The game ended with a victory for the Kyrgyz footballers - 3:2. The hero of the winners was Adakhan Abdymamytov, who scored two winning goals.

There have already been two days of the football tournaments. The Palestine team has not yet taken to the field. According to the schedule, the Palestinians were supposed to play on the first day, but they asked to postpone their match to a later date, due to a long flight. Therefore, it is too early to talk about only two obvious favorites of the tournament (Yakutia and Ural). We have not yet seen Palestine in action...



Главные партнеры





## ЭМОЦИИ НА ТАТАМИ: ПЕРВЫЕ ЧЕМПИОНЫ ПО ТХЭКВОНДО

В ледовом дворце «Эллэй Боотур» в Якутске завершился первый день соревнований по тхэквондо. Он был насыщен яркими поединками и комбинациями ударов, на татами разгорелись настоящие битвы. Радость побед и горечь поражений наполнили лица юных тхэквондистов. Особенно отличились спортсмены из Узбекистана, обогатившие свою медальную копилку двумя золотыми и двумя серебряными наградами. Также сильные выступления показали представители Азербайджана, завоевавшие одну золотую, одну серебряную и две бронзовые медали.



### EMOTIONS ON THE TATAMI: THE FIRST TAEKWONDO CHAMPIONS

The first day of taekwondo competitions has ended at the Elley Bootur Ice Palace in Yakutsk. It was full of intensive fights and combinations of punches on the tatami. The joy of victories and the bitterness of defeats filled the faces of young taekwondo athletes. Athletes from Uzbekistan especially distinguished themselves, who won two gold and two silver awards. The representatives of Azerbaijan also showed strong performances, winning one gold, one silver and two bronze medals.

#### Results of the first day of competition:

##### Young men

##### 48 kg

1. Salimov Bekhruz (Uzbekistan)
2. Hatamli Ilyas (Azerbaijan)
3. Uladzimir Maroz (Belarus)
3. Taskyn Temirzhan (Kazakhstan)

##### 55 kg

1. Otabekov Omadbek (Uzbekistan)
2. Hoidz Stsiapan (Belarus)
3. Mikhailov Alexander (Ural Federal District, Russia)
3. Hasanli Ziya (Azerbaijan)

##### 63 kg

1. Salimov Vasif (Azerbaijan)
2. Serikbaev Jakhangir (Uzbekistan)
3. Andrey Artemenko (Siberian Federal District, Russia)
3. Bolatuly Beket (Kazakhstan)

##### Girls

##### 63 kg

1. Samira Mukshina (Moscow, Russia)
2. Anastasiya Smirnova (Belarus)
3. Fatima Hasanova (Azerbaijan)
3. Chaplinskaya Olesia (Siberian Federal District, Russia)

##### Over 63 kg

1. Mikhailchuk Palina (Belarus)
2. Ernazarova Feruza (Uzbekistan)
3. Natalia Lazareva (Sakha-1, Russia)
3. Zhanabay Aissulu (Kazakhstan)

On Friday, June 28, boys in the categories up to 73 kg and over 73 kg, as well as girls in the categories up to 44 kg, up to 49 kg and up to 55 kg will take to the tatami.

Генеральные партнеры



# ОТ ШАХМАТ ДО МАС-РЕСТЛИНГА: ГЛАВНЫЕ СОБЫТИЯ НА СЕГОДНЯ

В течение дня зрители смогут наблюдать за увлекательными состязаниями по различным видам спорта: от напряженных баталий на баскетбольной площадке до грациозных выступлений гимнасток и зрелищных соревнований по плаванию.

В 10:00 ч. на Комсомольской площади стартуют игры по баскетболу 3x3, где команды юношей и девушек продолжат сражаться за право выхода в четвертьфинальную стадию. По завершении дня определятся лидеры группового этапа, что даст представление о будущем раскладе в турнире.

С 12:00 в спортивном комплексе «Дохсун» юные гимнастки будут бороться за медали как в групповых упражнениях, так и в индивидуальной программе.

В КФЕНе пройдет третий тур у шахматистов, продолжая «интеллектуальные баталии».



Во Дворце детского творчества им. Ф.И. Авдеевой начнутся командные соревнования по игре го, где сегодня будут сыграны первые три тура.

В спортивном комплексе «Модун» стартуют соревнования по мас-рестлингу. В первый день определятся победители в весовых категориях до 50 и 60 кг.

На плавательных дистанциях будут разыграны медали на 100, 1500 и 800 м вольным стилем, 200 м на спине и баттерфляем. Закончится день зрелищной эстафетой 4x100 м вольным стилем среди юношей и девушек. В этом виде спорта будет разыграно наибольшее количество медалей.

В ледовом дворце «Эллэй Боотур» завершатся соревнования по тхэквондо, где будут определены лучшие в категориях до 73 кг и выше 73 кг среди юношей, а также до 44 кг, до 49 кг и до 55 кг среди девушек.



## FROM CHESS TO MAS-WRESTLING: MAIN EVENTS FOR TODAY

Throughout the day, spectators will be able to watch exciting competitions in various sports: from tense battles on the basketball court to graceful performances of gymnasts and spectacular swimming competitions.

At 10:00, 3x3 basketball games start at Komsomolskaya Square, where teams of boys and girls continue to fight for the finals. By the end of the day, the leaders of the group stage will be determined, which will give an idea of the future layout in the tournament.

At 12:00 in the Dokhsun Sports Complex, young gymnasts will compete for medals in group exercises and individual programs.

In the NEFU Natural Sciences Building, the third round of chess players will take place, continuing the «intellectual battles».

In the Children's Art Palace, team competitions in the game of go will begin. The first three rounds will be played.

Competitions in mas-wrestling start at the Modun Sports Complex. On the first day, the winners in weight categories up to 50 and 60 kg will be determined.

In swimming distances, medals will be played out at 100 m, 1500 m, 800 m freestyle, 200 m on the back and butterfly. The day will end with a spectacular 4x100 m freestyle relay among boys and girls. In this sport, the largest number of medals will be played out.

In the Elley Botur Ice Palace, taekwondo competitions will end, where the best will be determined in categories up to 73 kg and over 73 kg among boys, as well as up to 44 kg, up to 49 kg and up to 55 kg among girls.

Главные партнеры

## Medal standings

№	TEAM	🥇	🥈	🥉	TOTAL
1	Uzbekistan	4	4	5	13
2	Far Eastern Federal District	4	0	2	6
3	Ural Federal District	2	2	2	6
4	Mongolia	2	1	2	5
5	Siberian Federal District	1	2	5	8
6	Belarus	1	2	1	4
7	Azerbaijan	1	1	3	5
8	Moscow	1	1	1	3
9	Kazakhstan	1	0	9	10
10	Kyrgyzstan	0	3	0	3
11	Sakha Republic (Yakutia) 2	0	1	0	1
12	Sakha Republic (Yakutia) 1	0	0	4	4
13	Armenia	0	0	0	0
14	Afghanistan	0	0	0	0
15	Bangladesh	0	0	0	0
16	Bahrain	0	0	0	0
17	Georgia	0	0	0	0
18	India	0	0	0	0
19	Iran	0	0	0	0
20	People's Republic of China	0	0	0	0
21	Democratic People's Republic of Korea	0	0	0	0
22	Republic of Korea	0	0	0	0
23	Lao People's Democratic Republic	0	0	0	0
24	Lebanon	0	0	0	0
25	Pakistan	0	0	0	0
26	Palestine	0	0	0	0
27	Syrian Arab Republic	0	0	0	0
28	Tajikistan	0	0	0	0
29	Thailand	0	0	0	0
30	Chinese Taipei	0	0	0	0
Total		17	17	34	68



Генеральные партнеры





Главные партнеры



# ГРУППА КОМПАНИЙ «ХОРОШОУ»

УЖЕ БОЛЕЕ 15 ЛЕТ ЯВЛЯЕТСЯ ПРОИЗВОДИТЕЛЕМ ЭКИПИРОВКИ  
ДЛЯ СПОРТИВНЫХ КЛУБОВ, ОДЕЖДЫ ДЛЯ ПОВСЕДНЕВНОЙ НОСКИ И КОРПОРАТИВНЫХ КЛИЕНТОВ.



**Natural Advance**

**ТЕХНОЛОГИЧНАЯ  
СПОРТИВНАЯ ФОРМА  
ДЛЯ ПРОФЕССИОНАЛОВ  
И ЛЮБИТЕЛЕЙ.**

[natadvance.com](http://natadvance.com)



[devnes.ru](http://devnes.ru)

**DEVNES**

**УДОБНАЯ,  
ТРЕНДОВАЯ ОДЕЖДА  
НА КАЖДЫЙ ДЕНЬ**



**ÖRDA**

**СТИЛЬНАЯ, КАЧЕСТВЕННАЯ  
ОДЕЖДА С НАЦИОНАЛЬНОЙ  
АЙДЕНТИКОЙ**